
آیت الله دژکام:

 به پژوهش و حماسه پردازی 
درباره شهدا نیاز داریم

امام جمعه شــیراز خواســتار انجام کارهای علمی و پژوهشی درباره شهدا شد 
و حماســه پردازی را یکی از اهــداف مهم برای تولیدات هنــری در این عرصه 
برشمرد.به گزارش ایسنا، آیت الله لطف الله دژکام۳۰ اردیبهشت در جلسه شورای 
سیاست گذاری کنگره ۱۵هزار شــهید استان فارس با بیان اینکه عمق کارهای 
کمیته ها با ارائه گزارش مشخص نخواهد شد، به مراسم یادواره شهدای فرهنگی 
استان اشاره کرد و گفت:  مراسمی که هفته گذشته برگزار شد، خود یک کنگره 
محسوب می شــد؛ کارهای پاکیزه و سنگینی صورت گرفت که مورد تأیید وزیر 

آموزش وپرورش هم بود.
وی افزود: در راســتای برگزاری کنگره شــهدا، فرهنگ ســازی خوبی در حال 
شــکل گیری است و هرچه به افق کنگره هم نزدیک تر می شویم، برنامه ها چه از 

لحاظ کیفی و چه کمی، بهتر پیش می رود.
نماینده ولی فقیه در استان فارس با بیان اینکه تلاش های خوبی برای پرداختن 
به سیره شهدا در حال انجام است، گفت: در فضای مجازی با راه اندازی پویش های 
مختلف، چاپ کتاب و عکس، برگزاری جشــنواره های علمی، فرهنگی و هنری، 
تلاش شده است که در راستای فرمایش مقام معظم رهبری، تولیدات رسانه ای 

به تعداد مطلوبی انجام شود.
آیت الله دژکام همچنین خواستار پرداختن به نقش پزشکان و اصناف در جنگ 
تحمیلی شــد و گفت: به طور کلی ســعی شده است تا از بدنه اجتماعی و از هر 

قشری در این یادواره ها درگیر باشند.
امام جمعه شیراز یکی از مهم ترین مسائل و چالش های برگزاری کنگره ۱۵هزار 
شهید استان فارس را تأمین هزینه های برگزاری دانست و افزود: شوق کار برای 
کمیته های مختلف ایجاد شــده است، اما نیاز است که با همکاری استانداری و 
ارگان هــای ذی ربط، کمک های مالی مورد نیاز هم انجام شــود تا دلگرمی لازم 
ایجاد شــود. وی با تأکید بــر اینکه هرچه برای شــهدا کار کنیم، باز هم جای 
کار وجــود دارد و نتیجه آن عاید خود ما می شــود، اظهار کرد: حیثیت کارهای 
پژوهشــی و علمی در خصوص عظمت کار شــهدا نباید دست کم گرفته شود؛ 
مردم ما حماســه بزرگی آفریده اند که از جنبه های پژوهشی و اجتماعی، جای 
بحث بسیار دارد. نباید به کارهای عاطفی محدود شویم و باید از پژوهشگران این 

قدردانی و حمایت کنیم.
نماینده ولی فقیه در فارس یکی از اهداف اصلی را »حماسه پردازی« عنوان کرد و 
افزود: قاعدتاً یک بحث فلسفی عمیق، ارتباط حماسه با عرفان است که مخصوصاً 

در حوزه کارهای هنری، باید این نوع روایتگری مد نظر قرار گیرد.
آیت الله دژکام در پایان گفت: باید روی مضمون ها و محتواها دقت زیادی شود، 
چون نمی خواهیم خدای ناکرده نسلی افسرده تحویل جامعه دهیم؛ می خواهیم 
یک نسل پای کار و جهادی در مسئله ترویج فرهنگ ایثار و شهادت ایجاد کنیم.

رئیس مرکز بهداشت شهدای والفجر شیراز:

فاز سوم امحای ۱۹۰ هکتار 
از محصولات کشاورزی آبیاری شده 

با فاضلاب آغاز شد 

به گزارش روابط عمومی دانشــگاه علوم پزشــکی شیراز، به همت مرکز بهداشت 
شهدای والفجر شیراز و با مشارکت ادارات جهاد کشاورزی، شرکت آب و فاضلاب، 
اداره محیط زیســت، یگان امداد فرماندهی انتظامی شهرستان شیراز و در اجرای 
احکام صادره از ســوی مرجع قضایی دادستانی، فاز سوم طرح امحای محصولات 
کشاورزی آبیاری شده با آب های نامتعارف در جنوب شرق شیراز انجام شده است. 
رئیس مرکز بهداشت شهدای والفجر شیراز ۳۰ اردیبهشت ماه با اعلام این مطلب 
گفت: یکی از مهم ترین اولویت های نظام ســلامت تدوین و اجرای سیاســت ها و 
برنامه های مقابله با استفاده از فاضلاب خام در کشت محصولات کشاورزی است. 
علیرضا شــریعتی با تأکید بر اینکه ســلامت و جان مردم با هیچ چیز قابل معامله 
نیست، افزود: آبیاری مزارع کشاورزی با فاضلاب خام و پساب تصفیه نشده ممنوع 
اســت و در صورت مشاهده، براســاس ماده ۶۸۸ قانون مجازات اسلامی، از سوی 
مراجع قضایی با متخلفان برخورد و محصولات کشــاورزی در صورت لزوم معدوم 
می شــود. وی با قدردانی از تمامی عوامل اجرایی در پیشــبرد اهداف بهداشتی و 
ارتقای ســلامت شــهروندان از کشاورزان خواســت تا به توصیه های کارشناسان 
ادارات جهاد کشــاورزی و ســایر ادارات مربوطه در زمینه اصلاح الگوی کشت و 
رعایت قوانین عمل کنند. فاز سوم طرح امحای محصولات کشاورزی آبیاری شده 
با آب های نامتعارف در جنوب شرق شیراز با امحای۱۹۰ هکتار از مزارع آلوده زیر 

نظر نماینده های دادستانی و استانداری انجام شد.

پیکر سه راهدار استان فارس تشییع شد
مراســم تشییع و خاکسپاری سه راهدار اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای فارس که 
در حین انجام مأموریت جان باختند، یکشنبه ۳۰ اردیبهشت با حضور اقشار مختلف مردم 
و مسئولان برگزار شد. پیکر زنده یاد سید احمدرضا حسینی کوهنجانی، زنده یاد حمیدرضا 
رضایی کوهنجانی و زنده یاد محمدرضا مهدوی از راهداران شهرســتان سروستان از مقابل 
پایگاه مقاومت شــهید زارع شهر کوهنجان تشییع و سپس به خاک سپرده شدند. بامداد 
جمعه در محور مواصلاتی سروســتان سه تن از راهداران این شهرستان مشغول کمک به 
راننده یک خودرو وانت نیسان بودند که انحراف یک دستگاه تریلی و برخورد با آنها منجر 
به جان باختن این ســه نیروی خدوم راهداری و مصدومیت یک راهدار دیگر می شــود. 
مهرداد بذرپاش، وزیر راه وشهرسازی، محمدهادی ایمانیه، استاندار فارس، داریوش امانی، 
معاون وزیر راه و شهرســازی و رئیس ســازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای کشــور و 
محسن عمادی، سرپرست اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای فارس با صدور پیام های 
جداگانه ضایعه جان باختن این ســه راهدار را به خانواده آنها و جامعه راهداری تســلیت 

گفتند. 
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چرا صادرات مهم است؟ 
تمامی بخش های اقتصادی نیازمنــد صادرات محصولات خود 
می باشند. صادراتی قدرت حضور در بازارهای جهانی را دارند که 
اصطلاحاً موفق به برندسازی نیز شده باشند؛ محصولات بدون 
تبلیغات و برندسازی شانس بقا در بازارهای جهانی را ندارند که 

اولویت تمام این ها پرداختن به کیفیت تولید است. 
صنایع خودروســازی ایران یکی از صنایع صاحب برند داخلی 
اســت که البته هیچ شانسی در بازارهای خارجی ندارد؛ چراکه 
اولویت تولید خودرو در کشــور ما کیفیت آن محصول نیست. 
انواع خودروهای داخلی با کیفیت های بد برای صادرات در صف 
خروج قرار گرفتند، اما حتی کشــورهایی که صنایع مونتاژ آنان 
به دلیل جنگ های داخلی دچار آســیب شــده بود از پذیرش 
محصولات ایرانی کناره گیری نمودند. در عرصه های داخلی نیز 
بــه دلیل بدون رقیب ماندن این صنعــت و ممانعت از واردات 
خودرو الزاماً توســط مردم خریداری شدند. هرچند صف انتظار 
بــرای خرید همیــن خودروهای بدون کیفیت ایجاد شــد، اما 
این صف را می توان شــگرد فروش صنایع خودروســازی ایران 
دانست؛ چراکه همین بی کیفیتی را نیز به آسانی به دست مردم 

نرساندند. 
در کنار محصولات خودرویی اما محصولات کشــاورزی ما نیز 
طرفداران آنچنانی نداشته است؛ چراکه از طرفی مشکل حمل 
بار هوایی داشتیم و از طرفی میزان مصرف سموم کشاورزی را 
کنترل نکردیم. این روزها کشــاورزی ایران را نه می توان مدرن 
دانست نه سنتی، بلکه چیزی میانه مدرنیته و سنت گرایی است 

و محصول آن نمی تواند برندسازی کند. 
از طرفی صادرات برای تجار ایرانی به یک عذاب تبدیل شــده 
اســت؛ چراکه برای بازگشــت دلارهای ناشــی از صادرات با 
مشــکلات درون و برون مرزی بسیاری روبه رو هستند. در کنار 
صادرات باید به واردات به عنوان یــک اهرم اقتصادی ضدتورم 
نیز نگاهی از ســر الزام انداخت؛ چراکه واردات هم سود دارد و 
هم بر حوزه افزایش کیفیت تأثیرگذار اســت. واردات یک اهرم 
رقابتی است و تولیدکنندگان داخلی را وادار م  کند تا برکیفیت 

محصولات خود بیفزایند. 
اما تحلیل ســاختار اقتصادی ما نشــان می دهد، افزایش حجم 
صادرات غیرنفتی، اقتصاد کشور را از حالت تک محصولی بودن 
نجات می دهد که رفاه نسل های آتی را نیز در پی خواهد داشت؛ 
چراکه ثروت های تجدیدناشدنی تنها به نسل فعلی تعلق ندارند.
همچنین توســعه صادرات، جایگاه و اعتبار کشور را در سطح 
بین المللــی افزایــش می دهد؛ همــه قدرت های بــزرگ دنیا، 
قطب هــای مهم تجاری نیز هســتند و بالاتریــن رتبه ها را در 

صادرات به ویژه صدور کالاهای دانش پایه در اختیار دارند.
در دنیــای امروز، صادرات موتور توســعه اقتصادی کشــورها 
محسوب می شــود و هرچه اقتصاد کشوری پیشرفته تر، قدرت 
بهــره وری آن بالاتر و توانمندی رقابت آن در عرصه بین المللی 
بیشتر باشد سهم بیشتری از تجارت جهانی را به خود اختصاص 
خواهد داد. سهم تجارت خارجی در تولید ناخالص دنیا در حال 
حاضر بیش از ۳2 درصد اســت؛ این موضوع به خوبی نشــان 
می دهد که تــا چه حد اقتصاد جهانی به گســترش تجارت و  

توسعه صادرات وابسته است.
بــه طور کلی تقریباً تمامی دولت هــا، صادرات را مورد حمایت 
خود قرار می دهند؛ چراکه صادرات مهم ترین منبع درآمد ارزی 
کشــورهای دنیا، تأمین کننده نقدینگی برای اجرای برنامه های 
توســعه اقتصــادی و فراهم کننده نیازهای وارداتی آنهاســت. 
صادرات موجب ارتقای کیفیت کالاهای تولیدی می شــود که 

مصرف کننده داخلی نیز از نتیجه آن بهره مند می گردد.
تــا زمانی که واحدهای تولیدی صرفاً به بازارهای داخلی متکی 
هســتند نیازی به بهبــود کیفیت محصولات خود احســاس 
نمی کننــد، اما در یک بــازار بین المللی ناگزیرنــد که با ده ها 
تولید کننده بــه رقابــت بپردازند؛ بدیهی اســت که کالاهای 
نامرغوب شانسی برای موفقیت در بازارهای هدف ندارند. دیگر 
آنکه توســعه صادرات به ایجاد فرصت های شغلی جدید منجر 
می شود. برای کشور ما که با نرخ عدم اشتغال نسبتاً قابل توجهی 
مواجه است و این عدم اشتغال در برخی از گروه های سنی یا در 
برخی از استان های کشور به مراتب بالاتر است، توسعه صادرات 
از نهایت اهمیت برخوردار اســت؛ با این نگاه باید اذعان داشت 
از توانمندی های برخی از رشــته ها مانند صنعت گردشــگری، 
ترانزیت و خدمات فنی و مهندسی در کشور به خوبی می توان 
برای ایجاد اشتغال و فرصت های شغلی جدید کمک گرفت که 
البته تمامی این حوزه ها در انزوا قرار گرفته اند و امیدواریم این 

صنایع هرچه زودتر در مسیر اشتغال فعال شوند. 

فرزاد وثوقی- روزنامه نگار 
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سـرمـقـالـه

 سعیدرضا امیرآبادی- گروه خبر
رئیس کل دادگســتری استان فارس گفت: 
در دوره ای در کلان شــهر شــیراز بالــغ بر 
۳هزار هکتار باغ داشــتیم و در حال حاضر 
این میزان به هزار هکتار رســیده است، اما 
در دوره فعلی شهرداری شیراز حتی به یک 
متر از باغات تعرض نشده است و شهرداری 

محکم ایستادگی کرد.
 تعامل دادگستری با مدیریت شهری

موســوی  کاظــم  ســید  حجت الاســلام 
ظهر  یکشــنبه ســی ام اردیبهشــت ماه در 
علنــی  جلســه  یکصدوپنجاه وچهارمیــن 
ششمین دوره شــورای اسلامی شهر شیراز 
اظهار کرد: تعامل دادگســتری کل اســتان 
فارس با سازمان های تابعه با شورای اسلامی  
و شهرداری شــیراز یک تعامل بسیار خوب 
و منطقــی، ضابطه منــد و رو به پیشــرفت 
اســت. وی با اشاره به اینکه ارتباط با رئیس 
شورای اســلامی شهر و شــهرداری شیراز 
برقرار اســت و جلســات دو و چندجانبه با 
اعضا صورت می گیرد، افزود: انضباط شهری 
بسیار خوب است و این انضباط روزبه روز در 
حال تکمیل است؛ همه باید تلاش کنیم تا 
کلان شــهر شیراز، از حیث زیست محیطی و 
پاکیزگی شهر سر سبد کشور، باشد. رئیس 
کل دادگســتری اســتان فارس با اشاره به 
فعالیت مراکز شوق زندگی در زمینه فعالیت 
جمع آوری معتادیــن متجاهر، کودکان کار، 
زنان بدسرپرســت و بی سرپرســت، تصریح 
کرد: ایــن مراکز با همکاری شــهرداری و 
شورای اسلامی شهر شیراز ایجاد شده است.

 حمایت از مصوبات قانونمند
حجت الاســلام موسوی ادامه داد: در تدوین 
مصوباتی که شــورای اسلامی شــهر دارد، 
حمایت قانونی خواهیــم کرد و پرونده های 
حقوقــی و کیفــری شــهرداری را خارج از 
ضابطه رســیدگی خواهیم کــرد تا حقی از 
شهروندان ضایع نشود. وی خاطر نشان کرد: 
انتظــار داریم تدویــن و تعریف مصوبات به 
سمت و سویی باشد که به حریم شهر شیراز 
و نقاط محروم این کلان شــهر و حریم شهر 
شیراز توجه بیشــتری شود و در این زمینه 
نیز دادگستری کل اســتان فارس آمادگی 
کامــل به جهت همــکاری دارد. رئیس کل 

دادگستری اســتان فارس همچنین اضافه 
کرد: در خصوص ســامان دهی امور شهری 
همچون ساخت و سازها این انتظار را داریم 
تا در شهری که بیش از یک قرن شهرداری 
دارد، ســاخت و ســاز غیرمجاز نباید در آن 
صورت گیرد و با توجه به اینکه در کمیسیون 
ماده ۱۰۰ ساخت و سازهای غیرمجاز تعیین 
تکلیف شــده، انتظار است تا اقدامات هرچه 

زودتر برای ساختمان های ناایمن اجرا شود.
 انتظار برای سامان دهی ترافیک شهری
کــرد:  اظهــار  موســوی  حجت الاســلام 
سامان دهی ترافیک شهری یکی از انتظارات 
ماســت و در این خصوص انتظار می رود تا 
در حوزه حمل و نقل این موضوع در دستور 
کار باشد و توســعه خطوط مترو و استفاده 
از اتوبوس هــای برقی نیز مد نظر باشــد تا 
هوای پاک شیراز حفظ شود. وی همچنین 
به موضــوع حفاظت از باغات قصرالدشــت 
تأکید ویژه داشــت و ادامــه داد: در دوره ای 
در کلان شــهر شــیراز بالغ بر ۳هزار هکتار 
باغ داشــتیم و در حال حاضر این میزان به 
هزار هکتار رســیده اســت، اما در این دوره 
از شــهرداری حتــی به یک متــر از باغات 
تعرض نشده است و شهرداری شیراز محکم 
ایســتادگی کرد. کمک بــه رفع معضلات 
زیست محیطی یکی دیگر از درخواست های 
رئیس کل دادکستری اســتان فارس بود و 
وی در ایــن خصوص تأکید کرد: با توجه به 
اینکه اقدامات بســیاری نسبت به رفع بوی 
نامطبوع اطراف رودخانه چنار راهدار صورت 

گرفته است، طی دو هفته آینده این معضل 
بزرگ رفع می شــود. حجت الاسلام موسوی 
افزود: کمــک به راه اندازی میــدان میوه و 
تره بار مرکزی، واحدهای تولیدی صنعتی و 
فاضلاب های شهری، جزو برنامه های مد نظر 
است که اعضای شورای اسلامی شهر باید به 
آن نظارت داشته باشند تا شهرداری شیراز 
نسبت به پیگیری این موضوعات اقدام کند. 

 الزام جمع آوری معتادین متجاهر
وی تصریــح کــرد: جمــع آوری معتادین 
متجاهر در سطح شهر چهره بسیار نازیبایی 
ایجاد کرده اســت و البته جمع آوری صورت 
گرفت، اما از سایر شهرها به شیراز آمده اند؛ 
لذا شــهرداری باید نســبت به این موضوع 
اقدامات لازم را در دســتور کار قرار دهد و 
شورای اسلامی شــهر شیراز به این موضوع 
نظارت داشته باشد تا این معضل رفع شود. 
رئیس کل دادگســتری استان فارس افزود: 
انتظار داریم توجه ویــژه به امور فرهنگی و 
مذهبی مد نظر باشــد و با توجه به جایگاه 
شیراز به عنوان ســومین حرم اهل بیت)ع( 
و بودجه ویژه ای که به امور فرهنگی شــهر 
اختصاص می یابد باید نگاه ویژه به این حوزه 
داشــت. حجت الاسلام موســوی همچنین 
تأکید کرد: باید به ســامان دهی امور شهری 
همچون معضل سد معبر که در برخی معابر 
شــهر قابل قبول نیست، اهتمام ویژه داشت 
تا این معضل برطرف شــود. وی اضافه کرد: 
دادستان و معاونان دادستان دادگستری کل 
اســتان و سازمان های تابعه آمادگی دارند تا 

در کمیسیون های شــهر حاضر شوند تا در 
مواردی که نیاز اســت برای تسهیل در امور 

شهری کمک کنند.
 سامان دهی مناطق اطراف حرم های 

مطهر
رئیــس کل دادگســتری اســتان فــارس 
همچنین در این جلســه شــورای اسلامی 
شهر شــیراز درخواســت کرد که نسبت به 
ســامان دهی مناطق اطراف حرم های مطهر 
حضرت شاهچراغ)ع(، حضرت سید علا الدین 
حســین)ع( و علی بن حمزه)ع( اقدام شود و 
دادگستری کل اســتان فارس این آمادگی 
را دارد تــا در چارچــوب مقــررات و قانون 
کمک کند تا با تلاشــی که شورای اسلامی 
ششم و شهرداری شیراز دارد، پیشبرد بهتر 
امور صورت گیرد. حجت الاســلام موسوی 
همچنین از شهردار شیراز و معاونان وی به 
جهت برنامه ریزی بســیار مناسب و مطلوب 
برای کلان شهر شیراز قدردانی کرد که این 
شــهر هم اکنون به عنوان یک شهر آبرومند 
برای شــهروندان تبدیل شده است. وی در 
پایان تأکیــد کرد: در کمیســیون تطبیق، 
قضات حاضر هستند و در مصوبات باید دقت 
فراوانی شود. گفتنی اســت، در این مراسم 
همچنین شــهردار شــیراز درگذشت مدیر 
باتخصص و باتجربه مجموعه مدیریت شهری، 
مرحوم رضا مســعودی، شهردار منطقه پنج 
شــیراز را تســلیت گفت و اظهار کرد: پیرو 
موضوعات مطرح شده، همچون سامان دهی 
سد معبر، ترافیک، محرومیت زدایی، مسائل 
فرهنگــی اطراف حرم های مطهر و معتادین 
متجاهر به زودی گــزارش عملکرد اقدامات 
صورت گرفته از ســوی مجموعــه مدیریت 

شهری ارائه خواهد شد. 
در ادامه این جلســه همچنین به مناسبت 
27 اردیبهشــت، روز روابط عمومی از سوی 
شــورای اســلامی شهر شــیراز و مجموعه 
شــهرداری شیراز با حضور شــهردار شیراز، 
رئیس شورا و ســیزده عضو شورای اسلامی 
شهر شیراز، از کارکنان روابط عمومی شورای 
اسلامی شهر، شهرداری مناطق یازده گانه و 
کارکنــان روابط عمومی های ســازمان ها و 
معاونت های تابعه شهرداری شیراز تقدیر به 

عمل آمد.

رئیس کل دادگستری استان فارس:

درختان در امان هستند
حجت الاسلام سید کاظم موسوی: در دوره فعلی شهرداری شیراز حتی به یک متر از باغات تعرض نشده است

به گزارش شیراز نوین به نقل از پایگاه اطلاع رسانی شهرداری 
شــیراز، قائم مقام شهردار شــیراز با سرکنسول جمهوری 
اســلامی ایران در استانبول دیدار و پیرامون همکاری های 
فرهنگی، گردشــگری و اقتصادی گفت وگــو کرد. آرش 
فرج زاده در این دیدار ضمن معرفی شــیراز به عنوان قطب 
برجســته فرهنگ و تمدن ایران اســلامی، ظرفیت های 
شیراز در حوزه های مختلف گردشگری، علمی، مهندسی 
و  پزشکی را تشریح کرد. این مقام ارشد شهری اشتراکات 
فرهنگــی و دینی را عامل مهمی برای ایجاد و گســترش 
مناسبات دوستانه با کلان شهرهای ترکیه برشمرد و افزود: 
نگاه دانش محور و تخصصی مدیریت شهری به ظرفیت های 
اقتصــادی شــهر و هم دلی و تعامل کم نظیر شــهرداری، 
شورای اسلامی شهر و دولت فرصتی بی بدیل برای تبدیل 
شیراز به نقطه کانونی جذب سرمایه گذاران خارجی تبدیل 
کرده است. آرش فرج زاده همچنین بر عزم راسخ مدیریت 
شهری برای معرفی شیراز در عرصه بین المللی تأکید کرد 
و از آمادگی شــهرداری شــیراز برای برگزاری رویدادهای 

مشترک فرهنگی با کلان شــهرهای کشور مهم همسایه 
از جمله استانبول خبر داد. سرکنسول جمهوری اسلامی 
ایران در استانبول نیز ضمن اذعان به جایگاه کم نظیر شیراز 
در تاریخ و تمدن درخشان ایران اسلامی و میراث درخشان 
این شــهر در حوزه های فرهنگی و ادبی برای همکاری در 
زمینه تحکیم مناسبات شهرداری شیراز با شهرهای ترکیه 
اعلام آمادگی کرد. احمد محمدی بر علاقه سرمایه گذاران 
ترک به حضور در ایران، لزوم معرفی تخصصی ظرفیت ها 
و رفع موانع و ناهماهنگی ها در مواجهه با ســرمایه گذاران 
خارجی تأکید داشــت. این دیپلمات ارشد، کارکرد وزارت 
امور خارجه در حوزه جذب سرمایه گذاری خارجی را ایفای 
نقش تسهیل گرانه دانست و برای همکاری در این خصوص 
اعلام آمادگی کرد. سرکنسول جمهوری اسلامی ایران در 
استانبول با اشــاره به توافق نامه منعقده بین دو کشور در 
خصوص نام گذاری ســال 2۰2۵ به عنوان سال ارتباطات 
فرهنگی ایران و ترکیه، از پیشــنهاد برگزاری رویدادهای 

مشترک بین شیراز و استانبول استقبال کرد.

قائم مقام شهردار شیراز در دیدار با سرکنسول جمهوری اسلامی ایران در استانبول مطرح کرد:

نگاه دانش محور درحوزه اقتصاد شهر 
فرج زاده: نگاه دانش محور مدیریت شهری به ظرفیت های اقتصادی، شیراز را به نقطه جذب سرمایه گذاران خارجی تبدیل کرده است

عکس: علی رضا پرویزی، شیرازنوین

 مدیرعامل مؤسسات مردم نهاد بهارنکو گفت: طی یک سال 
گذشــته ۴۱هزار و 27۳ نفر از زوجین استان فارس هنگام 
ازدواج در ۳۰ نمایندگــی این اســتان آموزش های احکام و 
حقوق زوجین، اقتصاد خانواده، بهداشــت جنســی و طب 
ســنتی، روانشناســی زن و مرد و مهارت های زندگی را فرا 

گرفتند.
به گزارش ایرنا، حجت الاسلام حمید مقامی افزود: از ۴۱هزار 
و 27۳ نفــر از زوج های جوان فــارس، ۱۹هزار و ۸22 نفر 
علاوه بر کلاس های ضمن عقد خود، از یک تا پنج جلســه 

مشاوره های تکمیلی نیز گذرانده اند.
وی با بیان اینکه هر کس به نوعی نقشی در حفظ آرامش و 
بنیان خانواده به عنوان کانون تربیت و مهد مودت و رحمت 
دارد، اضافه کرد: مؤسســه های مردم نهاد بهارنکو به عنوان 
نمونه ای از حلقه های میانی، توانست در یک سال گذشته با 
همه دشــواری ها به بیش از ۱۰۰هزار نفر آموزش و مشاوره 
ارائه دهد و قدمی برای کمک به استحکام بنیان خانواده در 

استان فارس بر دارد.
رئیس مؤسســه های بهارنکو یادآور شد: آموزش زوجین در 
سطح استان فارس از دولت به گروهی مردمی سپرده شده 
و رضایت از فعالیت مؤسسات بهارنکو، سبب شده تا در ادامه 
نیز این خدمت رســانی به طور اختصاصی به این مؤسسات 

مردمی سپرده  شود.
وی گفــت: با همیــن هدف، طی یک ســال بیش از ۸۰۰ 

کارگاه، همایش و وبینار پیش و پس از ازدواج نیز از ســوی 
این سمن برای زوج های استان فارسی برگزار شد که حدود 

۳۰هزار نفر در آنها آموزش دیدند.
وی با اشاره به اینکه رسیدن به انواع بلوغ، کسب مهارت های 
زندگی و مشــاوره پیش از ازدواج ســه عامل اساسی برای 

داشتن یک ازدواج موفق است، گفت: به همین منظور طی 
ســال گذشته یک هزار و 7۴2 مرتبه کلاس ویژه زوجین در 

هنگام ازدواج برگزار شد.
حجت الاسلام مقامی اظهار کرد: زوج های جوان برای ارتقای 
کیفیت زندگی مشــترک خــود نیازمنــد یادگیری برخی 
مهارت ها متناســب با نقش های خــود در خانواده به عنوان 
فرزند، همسر، والد، داماد و عروس خانواده هستند و کسب 

این مهارت ها در شــرایط عادی و بحرانی می تواند بســیار 
کمک کننده باشد.

او اضافه کرد: همچنین در مرکز مشــاوره بهارنکو طی سال 
۱۴۰2، بیش از ۱۰هزار مشاوره آزاد در حیطه های پیش از 
ازدواج، فردی، خانواده درمانی، زوج درمانی، کودک و نوجوان، 
بالینی، اقتصــادی و... به مراجعه کنندگان داده شــده تا با 

کیفیت بیشتری به زندگی خود ادامه دهند.
مدیرعامل مؤسســه های مردمی بهارنکو عنــوان کرد: ارائه 
خدمات پژوهشی و مطالعاتی و فرهنگی تحقیقاتی با تمرکز 
بر پیشگیری از آسیب های اجتماعی، تحکیم بنیان خانواده و 
سبک زندگی ایرانی اسلامی، توسعه مفاهیم و مدل های علمی 
و اجرایی در حــوزه خانواده و خدمات آموزش های مجازی، 
مکتوب و هنری مرتبط با خانواده، برگزاری دوره های تربیت 
مدرس، مشــاور و مددکار در حوزه خانواده، انجام خدمات 
تسهیل گری ازدواج ویژه زوجین، برگزاری استارتاپ در حوزه 
خانواده، شبکه سازی خیرین در حوزه خانواده، شبکه سازی 
مؤسسات مردم نهاد حوزه خانواده و عقد تفاهم نامه همکاری 
با سازمان های دولتی و غیردولتی در این حوزه ها را از دیگر 

فعالیت های انجام شده طی یک سال گذشته بود.
وی یادآور شــد: این گروه مردمی با بیش از ۱۵۰ کنشــگر 
اجتماعــی و بیش از 2۵۰ اســتاد و مشــاور در بدنه خود 
می کوشــد تا قدمی در راستای اســتحکام بنیان خانواده و 

کاهش طلاق در سطح استان فارس و کشور بردارد.

 مدیرعامل مؤسسات مردم نهاد بهارنکو:

۴۱هزار و ۲۷۳ زوج فارسی آموزش هنگام ازدواج دیدند

کشف 4هزار و 4۹2 عدد قرص  
متادون غیرمجاز در شیراز

فرمانده انتظامی شیراز، از کشف ۴هزار و ۴۹2 عدد قرص متادون قاچاق 
و غیرمجاز در این شهرســتان خبر داد. به گزارش خبرگزاری پلیس، 
سرهنگ اســماعیل زراعتیان در این خصوص اظهار داشت: در اجرای 
طرح مبارزه با خرده فروشــان و توزیع کنندگان مــواد مخدر، مأموران 
کلانتری ۱۹ بوستان شهرستان شیراز با اقدامات فنی و تخصصی مطلع 
شدند فردی در یکی از محلات حوزه استحفاظی در انبار منزل اقدام به 
نگهداری قرص متادون قاچاق و غیر مجاز می کند که بلافاصله موضوع 
را در دســتور کار خود قرار دادند. وی افزود: مأموران پس از هماهنگی 
با مرجع قضایی به محل مورد نظر اعزام و موفق شــدند؛ در بازرســی 
از آن محــل، ۴هزار و ۴۹2 عدد قرص متادون کشــف کنند. فرمانده 
انتظامی شــیراز با بیان اینکه در این خصوص یک نفر دستگیر و برای 
سیر مراحل قانونی تحویل مراجع قضایی شد، تصریح کرد: شهروندان 
هرگونه موارد مشکوک در ارتباط با خرید و فروش و حمل و نگهداری 
قرص های غیرمجاز و مواد مخدر را به مرکز فوریت های  پلیسی ۱۱۰  و  

یا کلانتری محل سکونت خود اطلاع دهند.


